



ORDINÆR BESTYRELSESMØDE

Mødedato: 2. oktober 2024 **Mødetid:** 19:00-21:00 **Mødested:** SFO-køkken

Mødedeltagere: Bestyrelse, ledelse, forældrerådsrepræsentant og personalerepræsentanter

Mødeindkalder: Bestyrelse

Modtagere af referat: Mødedeltagere og offentliggørelse

Deltagende:

- Bestyrelse: Kim Ørndrup, Mark Baumann, Stefan Kær, Kasper Høgh, Hanne Uhrenholt og Anne-Mette Thorsager
- Ledelse: Berit F. Lynderup, Vickie Visbeck og Nanna Buskov
- Forældrerådsrep.: Julie Poulsen
- Personalerep.: Karina Nielsen, Emma Lerche, Emil Crone og Ann Hjorth

Afbud:

- Bestyrelse: Trine Lund
- Ledelse:
- Forældrerådsrep.:
- Personalerep.:

Dagsorden

1. Velkommen v. bestyrelsesformand (5 min)

Velkommen til de nye om bordet.

2. Orientering fra friskole herunder budgetopfølgning og elevtal v. skoleleder (15 min)

Elevtal gennemgået. Vi havde lidt flere elever pr. 5. september end budgetsat.

En elev i 9. klasse er stoppet efter skolepraktik-forløb, da han ønsker at arbejde fuld tid.

En elev i 8. klasse starter på efterskole fra weekenden, da der opstod en pludselig plads. Vi har fået en ny elev i 1. klasse og i 2. klasse.

PPL betjeningen fra Viborg kommune fungerer ikke. Vi har siden sommerferien ikke haft en psykolog tilknyttet, da hun er sygemeldt, og der ikke er fundet anden løsning. Det er en udfordring for de børn, som har det svært.

Vi skal forvente, at det bliver lidt forskellige psykologer, der kommer herud, og det er uklart, hvornår de evt. kommer.

Vi er i fælles dialog med de øvrige friskoler om problematikken og friskoleforeningen er inddraget. Loven siger, at der ikke må være forskelsbehandling, så det vil vi være mere undersøgende på.

Vi har møde med kommunen d. 11. oktober, hvor vi har bedt om at få et af punkterne på dagsordenen. Her vil vi bringe nogle af udfordringerne ind.

Vi får praktikanter på skolen efter efterårsferien. De er lærerpraktikanter og skal være her i 5 uger. Vi kender den ene, da han har været vikar her.

Der kommer en ny ansat i bhv pr. 1. nov. Det glæder vi os til.

Vi har haft nogle rigtig gode vikarer på skolen til at dække længere sygdom og barsel.

3. Orientering fra Børnehus herunder børnetal i børnehave og SFO v. afdelingsleder (5 min)

Børnetallet i børnehaven er gennemgået.

Vi forventer et par stykker mere inden årets udgang.

Der begynder at komme indmeldelser på børn til 2026 og 2027.

Børnetallet i sfo'en er gennemgået.

Vi har nogle mindre årgange lige nu grundet det generelle børnetal og mindre årgange.

Vi har lavet ny struktur i forældrerådet. Der har lige været forældremøde, hvor et nyt forældreråd blev valgt.

Vi skal i gang med et nyt pilotprojekt. Vi vil gerne tydeliggøre nogle rammer.

Det skal være tydeligt, at den voksne med refleksvesten er den, der laver rundering på legeplads, i børnehuset m.v. Ligeledes er det den voksne med refleksvesten, der følger op på ting, tager sig af det praktiske m.v.

De voksne, der ikke har vest på, kan fordybe sig i leg m.v. med børnene.

Indenfor vil der være en voksen, som har et orange bånd på, som signalerer det samme, som vesten gør udendørs.

Vi glæder os til at tage imod vores barselsvikar pr. 1. november.

4. Børnehuspersonalet orientere om, hvad de særlig er optagede af lige nu og evt. gerne vil have bestyrelsens perspektiv på (15 min)

Vi har to punkter, som vi gerne vil have input til;

Overgangen fra dagpleje til denne større verden. Ligeledes gælder det for overgangen fra børnehave til skole.

En tanke kunne være at førskolegruppen hvert år fra marts skal i sfo'en om eftermiddagen, så de kommer i mini-sfo.

Det kan give en tryk og mere glidende overgang.

Sfo-delen er vigtig i bindeleddet over til skolen, så det kunne give god mening.

Førskolegruppen vil opleve at få lidt mere frihed. De er i kendte rammer om formiddagen og om eftermiddagen rykker de over i sfo-rammerne med andre voksne, andre børn og andre fysiske rammer.

En opmærksomhed skal være på, at vi skal passe på, at vores 3. klasser ikke kommer til at opleve, at der pludselig er mange små, der går i sfo'en.

Vi kommer til at drøfte videre herom.

3. klasses elever i sfo'en.

Vi ønsker at fastholde 3. klasses eleverne. Vi skal også lave et attraktivt tilbud til dem og nogle aktiviteter, som er målrettet 3. klasserne.

I år er det udfordrende, at der er få 3. klasses elever indskrevet i sfo'en, men alligevel er der en del 3. klasses elever på sfo'ens område.

Det kan være udfordrende, for vi har ikke ansvaret for dem, når de ikke er indskrevet i sfo'en. Vi kan godt sige til dem, at lige nu bruger vi området, så at de skal gå ned i den anden ende.

Det har også tidligere været en udfordring.

Det betyder også, at de børn der selv må bestemme, hvornår tager de hjem, ofte vælger at tage hjem sammen med de børn, som er på området, men som ikke går i sfo.

En idé kunne være, at sfo'en deltager på forældremøder i indskolingen og snakker sfo på forældremøderne.

Vi arbejder videre med dette punkt – formentlig i januar.

5. Juniorklub i Bjerregrav – hvad er friskolens rollen fremadrettet? (20 min)

Formand for forældrebestyrelsen for Bjerregrav Juniorklub deltager i dette punkt og præsenterer situationen, idet kommunaltilskud efter folkeoplysningsloven bortfalder pr. 1. august 2025

Formand for juniorklubbens forældrebestyrelse informerer om forløbet.

Desværre besluttede Kultur og fritidsudvalget at gå videre med beslutningen om, at stoppe tilskuddet pr. 1. august 2025. Det betyder beklageligvis også, at juniorklubben lukker til sommerferien - i den form den er i nu.

Forældrebestyrelsen i juniorklubben er rigtig bekymrede over det, men kan desværre ikke gøre mere nu.

Der er nu nedsat et udvalg i skolebestyrelsen, som arbejder videre hermed.

Skolebestyrelsen har søgt vejledning hos Friskoleforeningen.

Der bliver i første omgang søgt ved Børne- og unge udvalget, hvor vi håber, at de vil støtte juniorklubben i en ny form.

Vi er afhængige af kommunalt tilskud til juniorklubben, da forældrebetalingen ellers vil blive for høj.

6. Godkende revideret forretningsordenen i børnehaven, bilag vedlagt (10 min)

Forretningsordenen er godkendt.

VV ligger den på hjemmesiden.

7. Evaluering af temaaften for alle ansatte, bestyrelse og børnehavens forældreråd (10 min)

Det var en rigtig god aften.

Det var underholdende og gav relevante og reflektive spørgsmål.

Det gav nogle gode drøftelser i forhold til, hvilket ansvar, vi har og hvordan vi klæder børn og unge mennesker på.

Stor ros til MB som oplægsholder.

Det giver rigtig god værdi for alle parter – at være sammen i et andet fora og være fælles om noget andet end vanligt.

8. Status på det nye udeområde - herunder klar til arbejdsdag den 4/10 v. byggeudvalg (10 min)

Personalet ønsker sig lidt græsområder – f.eks. der hvor den tidligere go-cart garage var.

Der er lavet en plan for opgaver til arbejdsdagen på fredag – der er masser af opgaver. Det er små-projekter, der mangler i forbindelse med det nye uderum. De bliver klaret

på arbejdsdagen.

9. Evaluering af indvielsesfest den 6. september (15 min)

Det var en mega god dag.

Der har været mange positive tilbagemeldinger.

Vi var heldige med vejret og alle havde en rolle i dagen – stå for boder, optræde m.v.

Det var dejligt, at folk hjalp til, og var så gode til også at hjælpe med oprydningen.

Der var rigtig god stemning på skolen og i børnehuset op til, og både personale, elever og børnehavebørn var meget engagerede.

Så et stort TAK til alle.

10. Evt.

Intet at bemærke.